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П Р О Т О К О Л 

 

№ 276 
 

София, 24.08.2023 година 

 

 

Днес, 24.08.2023 г. от 10:20 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 
 

 На заседанието присъстваха членовете на Комисията Александър Йорданов, Благой 

Голубарев и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“, 

Н. Иванова – за директор на дирекция „Правна“ (съгласно Заповед № 820/31.07.2023 г.) и 

експерти на КЕВР. 

 

Откритото заседание се отразяваше от представители на средствата за масова 

информация. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна по преписката 

лицата, представляващи „Булгаргаз” ЕАД, за присъствено участие в откритото заседание.  

 

„Булгаргаз” ЕАД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с 

изх. № Е-15-20-27/17.08.2023 г.  

 

Заявили участие в откритото заседание са: 

 г-жа Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД; 

 г-жа Людмила Витанова – ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и 

ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД; 

 г-жа Мария Захариева – директор на дирекция „Връзки с обществеността“ -

„Булгаргаз“ ЕАД. 

 

http://www.dker.bg/
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На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-ДК-1053 от 14.08.2023 г. 

относно заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-27#1 от 10.08.2023 г. за 

утвърждаване на цена за месец септември 2023 г., по която общественият доставчик да 

продава природен газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е 

издадена лицензия за производство и пренос на топлинна енергия. 

 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Милен Димитров, Елена Маринова, 

Ремзия Тахир, Грета Дечева, Хриси Йорданова, Михаела Андреева, Александра 

Димитрова, Любослава Джоргова, Рада Башлиева, е приет с решение на КЕВР на закрито 

заседание по т. 1 от Протокол № 268/17.08.2023 г. и публикуван на интернет страницата 

на Комисията. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

От страна на дружеството заявител „Булгаргаз“ ЕАД сме информирани, че на 

заседанието ще присъстват, и всъщност те са вече тук, следните представители: г-жа 

Деница Златева - изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД, г-жа Людмила Витанова – 

ръководител на отдел „Цени, пазарни анализи и ценообразуване“ в „Булгаргаз“ ЕАД и г-

жа Мария Захариева, която е директор на дирекция „Връзки с обществеността“ към 

„Булгаргаз“ ЕАД. В съответствие с процедурата на откритите заседания се обръщам, г-жо 

Златева, към Вас. Моля да изразите становището на ръководеното от Вас дружество по 

изготвения от работната група на Комисията доклад по Вашето заявление. 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодаря Ви, г-н Председател! Получихме навреме доклада, изготвен от работната 

група. След като се запознахме с него, нямаме забележки и приемаме направените 

заключения в доклада.  

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-жо Златева! Колеги от работната група, имате ли някакви нови 

данни, факти и обстоятелства и кога очаквате такива? 

 

М. Димитров – директор  на дирекция „Природен газ“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаема г-жо 

Златева, уважаема г-жо Витанова. Към момента работната група не разполага с нови 

факти и данни, спрямо тези, които са посочени в доклада. Очакваме „Булгаргаз“ ЕАД да 

представи навреме актуализираните данни на 01 септември, които имат отношение при 

определяне на цената на „Булгаргаз“ ЕАД за м. септември. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Да, както всеки месец, така и сега имаме нарочно писмо, което сме правили до 

„Булгаргаз“ ЕАД до 09:00 часа на 01 септември да ни представят актуалните данни, 

свързани с движението на цените на природния газ на международните борси. По този 

повод, г-жо Златева, имам към Вас следния въпрос. След една седмица започва вече м. 

септември и буквално малко след това през октомври започва есенно/зимния период, 

който винаги се характеризира с по-голямо потребление на природен газ. Вие си спомняте 

преди една година, когато през м. септември цената на природния газ достигна 

абсолютния максимум за нашите условия (това беше 353 лв./MWh), сега цената е шест 

пъти по-ниска, но въпреки това българските граждани и българският бизнес, проявяват 

съвсем очевиден интерес… Дали може да се счита, че необходимите количества, които са 

за потреблението в страната, общественият доставчик „Булгаргаз“ ЕАД може да ги 
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осигури и дали те са осигурени? Още повече, че има и някои публикации, че няма такива 

за 2024 г. Моля да разясните това за Комисията и не само за нея. Слушаме Ви! 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодаря за въпроса, г-н Председател! Аз първо ще започна там, където завърши 

председателя на работната група по отношение на ценовите индекси и окончателната 

информация, която очаквате да Ви подадем, както винаги на първо число на месеца. През 

последните две седмици беше постигнато значително повишение на цената на газовия хъб 

TTF, като пикът беше достигнат на 22 август. Цената на природния газ се търгуваше на 

нива 44 EUR. Основните анализатори свързваха това повишение с развитието на 

ситуацията в LNG сектора в Австралия, предстоящи стачни действия, тъй като Австралия 

е един от големите доставчици на втечнен природен газ: около 10% от световните 

количества на доставки. Вчера пазарите се успокоиха. Дневните нива достигнаха 34 - 35 

EUR. Ценообразуващия индекс спрямо който реферираме и ние при двама от 

доставчиците за м. септември се увеличи с 12%, 12,5 – 13%, спрямо нивата на 10-ти 

август, които подадохме. Това увеличение в ценообразуващия индекс към днешна дата ще 

доведе до близо 5,5-6% увеличение в регулираната цена, която „Булгаргаз“ ЕАД би 

подало, спрямо тази от 10-ти август, т.е тогава цената, която подадохме беше 59,27 лв. 

Ако трябва да кажем цената към днешна дата, тя би била около 62,90 лв. Все пак има още 

близо седмица до приключване на месеца. Следим и ние развитието на борсовия индекс. 

При всички положения „Булгаргаз“ ЕАД е в състояние да компенсира това увеличение и 

да не прехвърля цялото увеличение върху цената на регулирания пазар. 

По отношение на осигурените количества. Да, миналата година беше 

изключително динамично от гледна точка на волатилност на цените, страхове за недостиг 

на природен газ. „Булгаргаз“ ЕАД, както си спомняте, през миналата година, през м. 

септември стартира търгове за осигуряване на годишните количества и освен, че осигури 

годишните количества на база на очакваното потребление от своите клиенти, осигури и 

количествата за нагнетяване в „Чирен“, които през този нагнетателен период не 

нагнетява, тъй като количествата от предния нагнетателен период останаха в „Чирен“. За 

следващата година имаме осигурени количества по дългосрочния договор с азерската 

компания. Имаме 3,5 млн. MWh нагнетен природен газ в „Чирен“, които предвиждаме да 

добием през следващия добивен сезон. Финализираме споразумението с доставчика по 10-

годишния търг, който проведохме и на база решение на Министерски съвет за запазване 

капацитета на терминала в Александруполис, с което „Булгаргаз“ ЕАД като доставчик 

беше задължен да проведе 10-годишен търг за осигуряване на количества в рамките на 

запазения капацитет. Понеже аз четох същата статия сутринта, искам само да кажа, че 

прозрачен търг не означава през цялото време ние да информираме, кои са потенциалните 

търговци, които са участвали на различните етапи в търга. Мога да кажа тук, че 

информацията за фирми, които са се отказали, които са участвали, още по-малко фирмата, 

която е спечелила, която е упомената в статията, не отговарят на истината. Финализираме 

споразумението с доставчика по 10-годишния договор, което ще ни осигури още 1 000 000 

000 куб. м. Там имаме съответната гъвкавост по отношение на количествата и предстои да 

обявим и тръжна процедура за останалите количества за 2024 г., така че в дружеството 

нямаме притеснения, че природен газ няма да бъде осигурен. Напротив. И през миналата 

трудна година, и през тази, и през предишните години, тази е по-различна, защото вече 

нямаме два дългосрочни договора за тръбен газ, работим с втечнен природен газ. 

Необходимите количества природен газ за потреблението, за битовите, за регулиран пазар 

и свободен пазар, ще бъдат осигурени. Ние в момента сме на етап финализиране на 

годишните договори за 2024 г. Нека, пряк отговор на Вашия въпрос, потребителите на 

природен газ да бъдат спокойни. Общественият доставчик и в двете си качества, като 
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търговец и обществен доставчик, ще осигури необходимите количества за клиентите, с 

които ще бъде сключен договор. Знаете, че оперираме на конкурентен пазар и има над 70 

търговеца на природен газ. Има потребители на природен газ, които не са клиенти на 

„Булгаргаз“ ЕАД, но за своите клиенти и ангажимента да осигури неравномерността 

посредством нагнетяване на количества в „Чирен“, ще бъде осигурено от обществения 

доставчик. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-жо Златева! Аз съм доволен, че отговорихте по въпроса, свързан 

със сигурността на доставките. По отношение на цената, включително и цената, която 

очакваме да бъде валидна от 01 септември. По-скоро като допълнение към това, което Вие 

казахте, наистина някъде от преди 20 дни (4-ти, 5-ти август) цената премина 30 EUR/ 

MWh на нидерландската борса TTF и достигна до една много висока стойност от 

порядъка на 43, дори 44 EUR. Все пак всичко това наистина беше свързано със събития, 

които бяха извън възможността България да въздейства на тях, защото трите много 

големи терминали за втечнен природен газ в Австралия (Woodside Energy Group), която е 

огромна компания, беше заплашена от стачка, както и двата терминала, които са на 

Шеврон. Преговорите бяха проведени във вчерашния ден (сряда) и веднага резултатът от 

тях се почувства от резкия спад на цената на природния газ в Нидерландия, който в 

началото на вчерашния ден беше 42 EUR/MWh. Аз говоря за цената „в рамките на деня“ и 

EUR/MWh, а днес борсата започна при цена 30,50 EUR. Това е един спад с около 30%, 

което означава, че цените на природния газ в момента са относително стабилни и само 

такива колебания се получават, поради това, което току-що казах, а и Вие го подчертахте: 

10% от световната търговия с втечнен природен газ се дължи на Австралия. Иначе 

газовите хранилища в Европа са запълнени, като средно за Европейския съюз е около 

91%, „Чирен“ е на 92%, Германия дори вече е почти на 92,5%, което означава, че 

европейските страни са взели всичките възможни предпазни мерки, за да не допуснат 

резки изменения, които да увредят интересите както на бизнеса, така и на гражданите в 

Европейския съюз. Убеден съм, че след една седмица, защото има една седмица до 

обявяване цената за м. септември, тази предполагаема цена, която Вие току-що казахте, на 

базата на данните до момента 62,90 лв., ще намалее. Дали ще достигне предишното ниво 

от 59,27 лв…. едва ли, но при всички положения ще намалее и ще бъде в едни съвсем 

умерени стойности. 

Благодаря Ви! Ако няма други въпроси и изказвания, преди да закрия заседанието, 

нещо, което Вие знаете, че трябва винаги да бъде направено при провеждането на 

откритите заседания с „Булгаргаз“ ЕАД, а то е: да обявя, че закритото, на което 

Комисията ще излезе с решение за цената на природния газ за месец септември, по която 

общественият доставчик продава природен газ на крайните снабдители на природен газ и 

на лица, на които е издадена лицензия за производство и пренос на топлинна енергия, го 

насрочвам заседанието на 01.09.2023 г. от 15:00 часа. 

Благодаря Ви за участието уважаеми представители на „Булгаргаз“ ЕАД! 

 

Деница Златева – изпълнителен директор на „Булгаргаз“ ЕАД: 

Благодарим и ние. 

 

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Желая Ви успешен ден. 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 
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нейната администрация 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 01.09.2023 г. за приемане на решение относно 

заявление от „Булгаргаз” ЕАД с вх. № Е-15-20-27#1 от 10.08.2023 г. за утвърждаване на 

цена за месец септември 2023 г., по която общественият доставчик да продава природен 

газ на крайните снабдители на природен газ и на лица, на които е издадена лицензия за 

производство и пренос на топлинна енергия. 

 

Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-15-20-27/17.08.2023 г. до „Булгаргаз“ 

ЕАД. 
 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:     ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

.................................................     ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Б. Голубарев 

                    РОСИЦА ТОТКОВА 

         
Протоколирал: 

 

 И. Зашева - главен експерт 


